



Bonjour and welcome to our **Special February** update

We aim to keep you updated on the latest news.

Lucie Brosseau, General Manager



Charitable donations: plans to extend eligibility for tax assistance



Donations made **until Feb. 28, 2025** are eligible for tax credits during the 2024 tax year.

Quebec will follow Ottawa's lead and extend the deadline to declare charitable donations until the end of February.

The office of the province's finance minister announced that the government plans to change tax rules so that donations made until Feb. 28, 2025 are eligible for tax credits during the 2024 tax year.

The announcement follows a similar announcement made by the federal Finance Minister Dominic LeBlanc. The federal government plans to introduce a bill when Parliament resumes sitting to change the tax law and put the extension into effect. The goal is to give donors sufficient time to ensure their donations are received and processed, despite the Canada Post strike that interrupted mail delivery for around a month.

"Charities play an essential role in Quebec, lending a helping hand to citizens in need. Our goal today is to mitigate the impact that Canada Post's service interruption had on their fundraising campaigns," Quebec Finance Minister Fric Girard said in a statement.

Donors who report their contribution can receive both federal and provincial tax credits.

Source: The Gazette

OUR SENIORS PROGRAM



On November 27,2024, the senior coordinators, FSVM directors, and senior leaders in two other municipalities met at the clinic for lunch and sharing of plans and ideas. The discussion touched on plans for 2025, activities that work, and ideas for outreach.

In addition, the coordinators opened up their monthly meetings to attendance from other groups. E.g., Coaticook has a January speaker on how to make retirement money last and Grace Village has a geriatrician to speak in April on tips for ageing well. All other groups are invited.

FSVM submitted a request for funds to the **Townshippers Research and Cultural Foundation** to help cover the cost of Spring luncheons for Senior groups.

FSVM, CSVM, and New Horizons have collaborated to offer a 24 session three-month course from January to April on **Fall Prevention (Acti-Sports).** It is offered through the CSVM Wellness Centre.

The Ageless Ventures Social Café

Gretchen Hatfield, senior coordinator invites members to participate in the 2025 activities - monthly meetings at Canon Gustin Hall, Fitch Bay

February 27: Games afternoon and belated Valentine's party

March 27: Digital literacy/fraud awareness/tax advice (group will choose beforehand)

April 24: Strawberry Social tablecloths

June 26: Living near the Border: Your stories about the experience of living on the border (in conjunction with the Colby-Curtis Museum) "This exhibition (opening in 2026) is about the community members experience of living on the border".

Grace Village (Huntingville) Social Café

Lyne Roy, senior coordinator invites members to participate in the 2025 activities:

February 12 - Computer help with Katy Stoneburner

March 12 - Balance activities

April 9- Dr. Michael Stiffels, Geriatrician, guest speaker. Members in other social cafés are cordially invited.

May 14- Games

June 11 - Docu-serie - subject to be confirmed.

The Coaticook Seniors Coffee Break, also known as "We're still here and kicking"

Marc-Étienne Messier, senior coordinator invites members to participate in the 2025 activities on the **fourth Thursday of each month** at 87 rue Main O., Coaticook.

Ayer's Cliff Social Café

Kim Bailey, senior coordinator invites members to participate in the 2025 activities on the **third Wednesday of each month**. Meet at the clinic. Kim has new games to try. When did you last play backgammon?







Bonjour! Voici notre infolettre **Spéciale** de **Février**

Nous souhaitons vous tenir informé des dernières nouvelles.

Lucie Brosseau, Directrice générale



Dons de bienfaisance : projet de prolongation de l'éligibilité à l'aide fiscale



Les dons de bienfaisance faits **jusqu'au 28 février 2025** sont admissibles à une aide fiscale pour l'année d'imposition 2024.

Le gouvernement annonce son intention de modifier le régime fiscal québécois afin que les dons de bienfaisance effectués jusqu'au 28 février 2025 soient admissibles à une aide fiscale pour l'année d'imposition 2024.

Rappelons que le gouvernement fédéral a annoncé le report, jusqu'au 28 février 2025, de la date limite pour que les dons de bienfaisance soient admissibles à une aide fiscale pour l'année d'imposition 2024.

Cette prolongation vise à atténuer les répercussions de l'interruption de quatre semaines du service postal de Postes Canada.

« Les organismes de bienfaisance jouent un rôle essentiel au Québec en prêtant main-forte aux citoyens dans le besoin. Notre objectif aujourd'hui est d'atténuer l'impact que l'interruption du service de Postes Canada a eu sur leurs campagnes de collecte de fonds. » Eric Girard, ministre des Finances et ministre responsable des Relations avec les Québécois d'expression anglaise

Les donateurs qui déclarent leur contribution peuvent bénéficier de crédits d'impôt fédéraux et provinciaux.

NOTRE PROGRAMME SÉNIORS



Le 27 novembre 2024, les **coordinateurs principaux, les directeurs de la FSVM et les responsables principaux de deux autres municipalités se sont réunis à la clinique pour un lunch et un échange de plans et d'idées.** Les discussions ont porté sur les projets pour 2025, les activités qui fonctionnent et un échange d'idées.

En outre, les coordinateurs ont ouvert leurs réunions mensuelles à la participation d'autres groupes. Par exemple, en janvier, un conférencier de Coaticook parlera de la façon de bien gérer l'argent de la retraite et, en avril, un gériatre de Grace Village parlera de conseils pour bien vieillir. Tous les autres groupes sont invités.

La FSVM a soumis une **demande de fonds à la Fondation culturelle et de recherche Townshippers** pour aider à couvrir les coûts des déjeuners du printemps pour les groupes d'aînés.

La FSVM, la CSVM et New Horizons ont collaboré afin d'offrir un cours de 24 sessions sur trois mois, de janvier à avril, sur la **prévention des chutes (Acti-Sports)**. Ce cours est proposé par le Wellness Centre au CSVM.

Le café social Ageless Ventures

Gretchen Hatfield, coordinatrice senior, invite les membres à participer aux activités de 2025 - réunions mensuelles au Canon Gustin Hall, Fitch Bay:

27 février : après-midi de jeux et fête tardive de la Saint-Valentin

27 mars : alphabétisation numérique/sensibilisation à la fraude/conseils fiscaux (le groupe choisira à l'avance)

24 avril: nappes du Strawberry Social

26 juin : Vivre près de la frontière : Vos histoires sur l'expérience de la vie à la frontière (en collaboration avec le musée Colby-Curtis) « Cette exposition (qui ouvrira en 2026) porte sur l'expérience de la vie à la frontière des membres de la communauté»

Grace Village (Huntingville) Café social

Lyne Roy, coordinatrice senior, invite les membres à participer aux activités 2025 :

12 février - Aide informatique avec Katy Stoneburner

12 mars - Activités sur l'équilibre

9 avril - Dr. Michael Stiffels, gériatre, conférencier invité. Les membres des autres cafés sociaux sont cordialement invités.

14 mai - Jeux

11 juin - Docu-série - sujet à confirmer.

La Pause-café des aînés de Coaticook, aussi connue sous le nom de "Nous sommes toujours là et en pleine forme"

Marc-Étienne Messier, coordonnateur senior, invite les membres à participer aux activités du 2025 le **quatrième jeudi de chaque mois** au 87 rue Main 0., Coaticook.

Ayer's Cliff Café social

Kim Bailey, coordinatrice senior, invite les membres à participer aux activités 2025 le **troisième mercredi de chaque mois.** Rendez-vous à la clinique. Kim a de nouveaux jeux à proposer. Quand avez-vous joué au backgammon pour la dernière fois ?



C.P. 2658, North Hatley QC J0B 2C0 | FSVM.ca Lucie Brosseau, Directrice générale | 819 574-7498 | information@fsvm.ca